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Strategische Agenda Binnenstad 
In april 2016 is de ‘Visie Binnenstad 2030’ besproken in de raad. Vervolgens zijn, met input van 
stakeholders en experts, de ambities hieruit vertaald in een richtinggevend koersdocument in de 
vorm van een strategische agenda 2017-2022 en een bijbehorend investeringsvoorstel 2017. 
De raad wordt voorgesteld in te stemmen met de strategische agenda en een krediet van 
600.000 beschikbaar te stellen voor de investeringen 2017. Bij de Perspectiefnota wordt een 
structurele investering in de binnenstad afgewogen. Voor de uitvoering van de agenda vanaf 
2018 wordt voor de begrotingsbehandeling een programmaplan gemaakt.  
De fracties zijn over het algemeen positief over het voorstel. Men erkent het belang van de 
strategische agenda om te kunnen inzetten op versterking van de binnenstad en het totale 
centrumgebied. Een aantal fracties stelt vragen rondom toegankelijkheid en bereikbaarheid van 
de binnenstad. Ook wordt aandacht gevraagd voor het (fiets)parkeren in het centrumgebied en 
het belang van het behouden van de juiste balans tussen de verschillende categorieën 
woningen en tevens tussen alle diverse functies in de binnenstad. Over het lichtplan wordt de 
vraag gesteld of deze niet meer prioriteit zou moeten krijgen in de uitvoering en of niet dit jaar 
nog met de planvorming gestart kan worden. Verder worden opmerkingen gemaakt over het 
benutten van de kansen rondom vergroening en de verbinding met het water/grachten, over 
speelplekken in de binnenstad en leegstand. Ook wordt gevraagd naar de visie van het college 
op de zondagsopenstelling, naar de stand van zaken Broerenkwartier en naar de pilot 
stadsdistributie. Tenslotte vraagt één van de fracties naar de noodzaak van inzet van big data 
voor het loopstromenonderzoek. 
In zijn reactie geeft wethouder Van As op de vraag over de juiste balans aan dat de ambitie 
inderdaad is om de woonfunctie in de binnenstad te versterken en dat gezocht wordt naar de 
goede kwaliteitsmix tussen verschillende categorieën woningen voor zowel de grote als kleine 
beurs. Daarbij is ook aandacht voor het behoud van monumentale kwaliteit van panden. Hoewel 
bewoners van de binnenstad vaak juist reuring zoeken, wordt ook zorgvuldig gekeken welke 
evenementen wel of juist niet in de binnenstad passen. Wat betreft toegankelijkheid en 
bereikbaarheid is het van belang om voldoende parkeergelegenheid te behouden op de juiste 
plekken. Specifieke aandacht voor het fietsparkeren is er in het Actieplan fietsparkeren, 
waarover in het najaar een rapportage richting de raad komt en waarbij blijvend gekeken wordt 
naar de ontwikkelingen en mogelijke innovaties om meer mensen op de fiets naar de 
binnenstad te krijgen. Het autoluwer maken van de binnenstad is daarbij iets dat geleidelijk zou 
moeten gaan, in combinatie met het behoud van de bereikbaarheid. Over het lichtplan wil 
wethouder Van As benadrukken dat deze vooraan staat in de volgorde van uitvoering zodra 
hiervoor de middelen beschikbaar zijn in 2018. De wethouder doet echter de toezegging om 
schriftelijk terug te komen op de vraag naar de planning en wat het zou kosten om eerder te 
starten. Wat betreft vergroening en speelplekken geeft de wethouder aan dat er bezien wordt 
waar zich kansen voordoen. Tenslotte is de wethouder op dit moment met verschillende 
partners in gesprek over de pilot stadsdistributie om te zorgen dat deze doorgang kan vinden. 
Wethouder De Heer vult op het aansluiten bij kansen en initiatieven uit de stad aan dat dit ook 
geldt voor de versterking van de verbindingen met de grachten en het zichtbaar maken hiervan. 
Verder bestaat sinds een jaar de zogenaamde waterkansenkaart. De wethouder realiseert zich 
dat het voor ondernemers en inwoners soms complex is om initiatieven op of aan het water te 
ontplooien, maar wil benadrukken dat de gemeente hierin juist zoveel mogelijk wil faciliteren en 
dat dit vraagstuk nu volle aandacht heeft. De intentie achter het loopstromenonderzoek is om te 
achterhalen hoe loopstromen na alle recente en nog komende grote ontwikkelingen in de 
binnenstad mogelijk veranderen en vervolgens om hierin te gaan sturen  door bijvoorbeeld 
routering aan te passen. Daarbij gaat het om versterking van de identiteit van de verschillende 
gebieden en de verbindingen ertussen. Bij de inzet van big data hierin, wordt vanzelfsprekend 



aandacht gegeven aan de privacyaspecten. De discussie over zondagsopenstelling wil het 
college op dit moment niet aangaan, daarover heeft de raad vorig jaar al een besluit genomen. 
Wel wordt onderzocht hoe bezoekers langer in de binnenstad vastgehouden kunnen worden en 
wordt gekeken naar de mogelijkheden voor een extra koopavond. Over het Broerenkwartier 
komt eind april, ruim voor de Perspectiefnota, nog een nota richting de raad over de stand van 
zaken, het proces tot nu toe en de ontwikkelingen de komende periode. Daarin zijn ook 
investeringscomponenten opgenomen, met name voor inrichting van de openbare ruimte. 
 
Aan het eind van de bespreking is de conclusie dat alle standpunten zijn uitgewisseld en dat het 
voorstel geagendeerd kan worden voor de besluitvormingsronde op 18 april aanstaande. 


